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NA UVOD

Vážení  čtenáři  Břežanu,  na  úvod
mi    dovolte    vrátit    se    k    velmi
důležité     události,     kterou     byly
zářijové   volby   do   zastupitelstva
naší  obce    pro  období  2022-2026.
Ve   volbách   u   nás   kandidovalo
celkem     27     občanů     ve     třech
uskupeních.    Volební    účast   byla
59,14°/o  ,  dostavilo  se  celkem  508
voličů.   Na   základě   jejich   hlasů
máme    obecní    zastupitelstvo    v
následujícím        složení       Oméno,
absolutní počet získaných hlasů)  :
Jirava Pavel lng. Ph.D.
Krpata Pavel JUDr.
Šanda Vladimír
Fialková Gabriela lng.
Jlrák Petr
Němcová Jitka
Moráyek Petr lng.
Štarmanová Marie
Kocourek Ondřej lng.

sport    Vladimíru    Šandovi    a   pro
výbor  pro  zdravotnictví  a  sociální
záležitosti       Marii       Štamanové.
Věřím,  Že  toto  zastupitelstvo  bude
vykonávat svou práci dobře a bude

pokračovat   ve   zdámém      rozvoji
naší obce.

V    senátních    volbách    uspěla    v
našem  volebním  okrsku  paní  Mgr.
Miluše  Horská.
Na závěr této části  chci  poděkovat
dvěma   dlouholetým   zastupitelům,
kteří   se  na  práci   pro  obec  velmi

podíleli  a  nyní již  v  zastupitelstvu
neusedli  -  ing.  Pavlovi  Erbanovi  a

j84          Jiřímu Kubátovi.
34J          A   nyní   k   běžným   záležitostem
j23          obce.     Ačkoli     byl     podzim     ve
248          znamení        voleb,        pokračovaly
260          mnohé  projekty  a  práce  v  obci.  V
26/           ulici  V  Zákoutí  staví  Petr  Ziegler
260          velmi   precizně  chodník,   na  který
/8/          jsme      získali      dotaci      z     POV
/69          Pardubického kraje a který bude již

Zvolené  zastupitelstvo  se již  sešlo
na      ustavujícím      zasedání      dne
18.10.2022,  kde  se  starostou  obce
stal   Pavel   Jirava.   Dále   jsme   se
dohodli,   Že   funkci   místostarosty
budou vykonávat dva zastupitelé  -
Ing.   Petr   Morávek   a   Petr   Jirák,
kteří  si rozdělí pravomoci  a úkoly.
Statutámím    místostarostou    bude
lng.     Petr     Morávek.     Jednotliví
zastupitelé       mají       na       starost
následující  oblasti:  finanční  výbor
určen hlasováním   Jitce Němcové,
kontrolní   výbor      ing.   Ondřejovi
Kocourkovi,   výbor     rozvojový  a
investiční  ing.   Gabriele  Fialkové,
majetkový  a  právní  výbor  JUDr.
Pavlu       Krpatovi,       výbor       pro
dopravu,    bezpečnost,    mládež    a

brzy hotov  (  předpokládáme  konec
listopadu).            Zde            bydlícím
spoluobčanům    se    omlouvám    za
dočasné    problémy    s     přístupem
domů   a   s   parkováním,   ale   nový
chodník jim to vynahradí.
V  rámci  projektu  nových  bytů  na
pile  jsme   museli   demolovat   část
staré         budovy,        která        byl a
nevyhovující.  Na základě  souhlasu
s   odstraněním   stavby   č.    MUPC
9729/2022 ji provádí  f.  StaMat CZ
a je nyní již téměř hotovo.
V knihovně č.p.192  je instalováno
fimou     AMV     Czech     čerpadlo
vzduch - vzduch, které vytápí homí
část       interiéru      a      přispěje      k

příjemnému  prostření  i  ke  snížení
nákladů        na        otop.        Stejným

způsobem chceme zajistit vytápění i
v  2NP  na  Mlýně,  kde  je  cvičební
sál v tuto chvíli vytápěný systémem
elektrického příhřevu vzduchu.
V poslední  době   intenzivně řešíme
možnosti      smysluplného      využití
fotovoltaiky v obci a to vzhledem k
cenám  energií  a    ke  stále  nejasné,
nepředvídatelné        a        turbulentní
situaci  v  celé  energetice.  Po  poradě
se    zastupiteli    se    pravděpodobně
zaměři'me     na    možnosti     vybavit
fotovoltaikou  školu,  školku  a  mlýn.
Dne       8.11.      jsem       se       účastnil

pracovního  setkání  k  energetice  na
krajském  úřadě  a  z  něj  vyplynulo,
Že     energetický     management     a
důsledné  "hlídání"  energií  bude  pro
obce  velmi důležité a mělo by být i

podporováno  státem.  Doufejme,  Že
to     neskončí    jen     u     povinného

papírován í               a               vytvářen í
strategických             studi í.              Na
fotovoltaiku    je    možné    získat    i

poměmě    výhodné    dotace    a   tak
připravujeme     zadání     zpracování
projektů  -  coŽ  je  první  a  důležitý
krok.  Pokud bude  schválena novela
energetického  zákona  (  nyní  je   v
meziresortním         připomínkování),
která   řeší   i   komunitní   energetiku,
mělo by být možné i sdílet elektřinu
mezi       odběmými       místy       přes
distribuční    soustavu    (tedy    např.
budeme   moci   poslat   elektřinu   ze
mlýna  do  Sokolovny  a  pod. jen  za
určitý poplatek - nikoli za platbu za
distribuci).       Ale       uvidíme,      jak
schvalování       zákona       v       Praze
dopadne.    Každopádně    energie    a
jejich    úspory    budou    nyní     i    v
budoucnu důležitou  oblastí  pro  naši
obec.



TS   Břehy   provádějí   pravidelné
podzimní   práce    a   čištění    obce.
Pracovníci    TS    kooperovali    při
demolici   na   pile,   protože   určitý
materiál  (  např.  trámy  a  prkna  )
využijeme  v budoucnu  v  obci  pro
výstavbu     přístřešků     atd.      Dále

prodloužili plot u nohejbalových a
tenisových    kurtů,    který    oddělí
zázemí sportoviště. Na mlýně bylo
25.10  instalováno  ve  spolupráci  s

p.  Kopeckým  nové  stavidlo,  které
vyrobil   p.   Macháček.   Areál   naší
elektrámy     navštívil      3.11.      štáb

České  televize,  jenž ji  natáčel  do
pořadu   Bydlení   s   energií,   který
uvádí Vladimír Kořen.
11.11.  jsme   se  rozloučili   s   naším

dlouholetým     zaměstnancem     p.
Josefem  Žákem,  který odchází  do
důchodu, přeji mu mnoho zdraví.

P.Jirava

PARKOVÁNÍ - co s ním?
Jedním  z  problémů  v  obci,  který
není  dořešen je  parkování  v  obci.
Stále     se    opakuje,     že    některá
vozidla stojí v  ulici  tak hloupě,  Že
auta      hasičů      nebo      záchranky
neprojedou.   Další   nešvar  je   stání
celým  autem  na  chodníku  tak,  že
po   něm   nikdo   neprojde.   A  také
stání      na      zelených      plochách,
veřejných  prostranstvích.    To  vše

jsou       jednoznačně        přestupky
postižitelné             dle             příslušné
legislativy.     My     ale     nechceme
začínat   s   represí,   spíše   by   bylo
vhodné      zkusit     změnit      špatné
zvyklosti.      Přitom   by  k   zlepšení
situace     stačilo     dodržovat    jistá

pravidla.     Především     má    každý
dům  (  a  u nás  ve  Břehách   to  tak

je)    vlastní    parkovací    místo    na
dvorku  -novější  domy jich  mívají
i  více.  Stačí  tedy  překonat  tu  tzv.
komfortní  zónu  (1enost),  vylézt  z
auta   otevřít    vrata    a    zajet!    Jak

jednoduché.  Pokud je  to  nutné, je
možnost  zaparkovat  i  v  ulici,  ale
ne tak, že již nikdo jiný neprojede
nebo    Že    si    uděláme    parkovací
místo    z    chodníku.     S    trochou
rozumu   se  dá  zaparkovat  slušně.
Parkovat    v    obci    s    nákladním
vozidlem nad 3,5  t   není povoleno
mimo    dopravní    obsluhu.    Velmi

dobře    vím,     že    je     toto    téma
nepopulámí    a    Že    přeci    každý
potřebuje   parkovat.   Souvisí   to   s
tím,  kolik  máme  aut,  a  jak  stále
přibývají   a   každý   člen   rodiny   -
nutně   -   potřebuje   své   vozidlo.   S
tím   územní   plány  ani   projektant.i
ulic  v  minulosti  nepočítali  a my ty
ulice dnes prostě nenafoukneme.
Pokud        nebudeme        ohleduplní
nebudeme      dodržovat      pravidla,
bude   to   v   obci    vypadat   jak   v
nějakém        levném       autobazaru,
neprojdeme   po    chodníku,    místo
zeleně a trávy  budeme mít bahnité
koleje   od   pneumatik,    polovraky
budou     hyzdit     obec,     chodníky
budou    poškozené    od    přejíždění
těžkými    vozidly    a    nedej    bože
nemusí se k vám dostat kvůli tomu
sanitka.    To    opravdu    nechceme,
viďte.  A taky nechceme,  aby obec
správné          parkování          hl ídala
prostřednictvím   policie,    pokut   a
odtahů.                                                     P.Jirava

ZPRÁVY Z KNIHOVNY
Naše  knihovna  se  rozrostla  o  další
čtenáře,   takže   nyní   jich   je    112.
Naleznete  u  nás  spoustu  skvělého
čtení,  a  to  včetně  novinek  na  trhu.
Spolupracujeme        s         ostatními
knihovnami  fomou  Meziknihovní
výpůjční  služby,  takže  sehnat  pro
vás   knihy,   které   nejsou   vnašem
fondu,  není problém.  Chceme vám
také  sdělit,  Že  výpůjční  doba  knih
je    u   nás    standardně    2    měsíce.
Prodloužit    si   ji    můžete    PŘED
termínem  jejího   překročení   a   to
telefonicky nebo zasláním  SMS  na
číslo  724 748 941,  nebo mailem na
adresu        knihovna@,obecbrehv.cz
Stále         se        snažíme        pořádat
nejrůznější akce, aby to zde žilo.

Spolupracujeme     s     cestovatelkou
Veronikou    Závodskou    ze Břehů,
která   pro   naše    občany   realizuje

interaktivní   cestopisné   přednášky.
V září  Veronika  hovořila  o  Životě
ve            Spoj ených           Arabských
Emirátech,  vříjnu  o  životě  na  Srí
Lance.   15.1istopadu  proběhla  další

přednáška    o    řeckých    ostrovech.

V polovině prosince se můžete těšit
na      IV.      cestopisnou     přednášku,
tentokrát o  Kypru, a nebude chybět
ani malé předvánoční pohoštění.
Samozřejmě  myslíme  také  na  děti,
takže  pokračujeme  ve  Čtenářských
dílnách,     které     probíhají     !saždg±±
1.středu    vměsíci    od    16:00    hod.
Vede je paní učitelka Kocourková.
Zde     si     nejenom     čteme,     ale     i
povídáme,   tvoříme   a   hrajeme   si.
Výtvory   dětí   z    listopadové   dílny

Do  konce  roku nás  tedy  čeká ještě

jedna předvánoční dílnička, a to 7.
prosince,  která  začne již  v  15.45  h.
koncertem  dětí  ze  ZUŠ  v Přelouči,
a   poté   vás   přivítáme    slavnostně
s překvapením   v  1.patře   knihovny.
A   protože  jsme   zjistili,   že   hraní
není  nikdy dost,  zveme vás  s  dětmi
každou   středu   mezi   15:00-18:00
hod. na společné Herní odpoledne.
Různé stavebnice,  hry, omalovánky
i  plyšáci  čekají jenom  na  vás!  Děti
se    společně   vyřádí    a   dospělí    si

popovídají.

Tím+o  teďy   upravujeme   otevírací
dobu knilwvny, a to nově ve střédu
od  13:00 do  18:00 hodin.



Nezapomínáme  ani  na  maminky,
které   si  potřebují  oddechnout  od
svých  rodičovských  povinností,  a
tak chystáme pravidelné setkávání
v knihovně        na       romantickém
večeru    s filmem   a občerstvením.
První          romantický          večer
proběhne   v pátek  2.   prosince   od
17:00    hodin.    Prosíme    pouze    o

předběžné     nahlášení     účasti     na
telefonním       čísle       724748941.
Těšíme se na vás!                   J. Rybková

Minule     jsme     psali,     že      Eva
Forštová      půjčuje      vnaší      obci
knížky již  65  let.  Za  tuto  činnost
byla   nominována   při   příležitosti
oslav  20.  výročí  krajské  knihovny
a          125.     výročí     knihovny     v
Pardubicích  na  cenu  ff#Í.ÁotJ#j.c4ý
##ďev/, kterou   převzala 8.listopadu
v  r*mc.+  ak;kce  Ocenění  nejlepších
knihovníků    Pardubického    kraje.
Ještě      jednou       gratulujeme       a

přejeme hodně zdraví!                    jk

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY
První      měsíce      školního      roku

proběhly     vpoklidu,     plánovaný
program   a   akce   se   uskutečnily,
děti  byly spokojené  i  nadšené.  Pro
děti    máme    pestrý   program    ve
školce,        na       zahradě        i        na
vycházkách.  Děti  si  užily  tradiční

podzimní   „Dýňohraní".   Nanosily
do   školky   velké   i   malé   dýně   a
společně   je   dlabaly,   vyřezávaly,
zdobily  a  rozsvítily.   Na  zahradě
tak    vznikla    krásná    strašidlácká
halloweenská výstavka.

Dále se těšíme na tělocvičnu, která
má  vzniknout  přestavbou  půdních
prostor.       Přemýšlíme,       čím       ji
vybavíme,  abychom  si  sportování
užili.    Proto   jsme    si    vyzkoušeli
balanční     a     cvičební     pomůcky

Děti  byly velmi  Šikovné,  a při  tom
si  užily spoustu legrace.  Rozhodně
některé z těchto pomůcek pořídíme
i do naší nové tělocvičny.
A    co    dál?    Jak    nám    nabídka
obchodů   připomíná,   blíží   se   čas
adventní   a   vánoční,   takže   se   už
těšíme     na     akce,     které     dětem
tradičně připravujeme.        i. Adresová

ZPRÁVY ZE ŠKOLY
Naši     Žáci     se     zúčastnili     kurzu
zdravovědy.    Naučili    se    základy
první    pomoci,   jak   se   zachovat,
když  najdou  člověka  v  bezvědomí
a   každý   si    vyzkoušel    nepřímou
masáž srdce. Navíc si každý odnesl
pořádnou modřinu.

V    úterý     18.10.    jsme    ve    škole
uspořádali       Dýňohraní.   Společně

jsme   prožili   příjemné   odpoledne,
kde   děti   s   rodiči   dlabali   dýně   a
soutěžili.    Dýňohraní   doprovázela
také       ochutnávka      pokmů      z
podzimních   plodin,   za   což   všem
rodičům       ještě       jednou        moc
děkujeme.  Dýně nám pěkně každý
večer zdobily školní zahradu.

A co nás čeká? V neděli 27.11.2022

první   adventní   neděle,   kterou   si
společně     užijeme     ve     škole     a
rozsvítíme vánoční stromeček.

M. Jiráková

SDH Břehy
10.9.2022  proběhly  oslavy   125   1et
založení      SDH      Břehy.      Kromě
podpory   sborů   z   okrsku    14.   na
oslavy přijel ještě sbor z Opočínku.
SDH  byla  předána  k uŽívání  nová
klubovna    a    všichni    si   jí    mohli

prohlédnout.     Poté    vyšel     průvod
techniky   a   hasičů   za   doprovodu
dechovky  Golčovanky,  který  došel
včele      smažoretkami      zLidušky
z Přelouče  na  hřiště,  kde  celá  akce

probíhala.    Zhostů    nás    navštívila
Miluše     Horská,     členka     Senátu
Parlamentu     ČR,     starosta     OSH
Pardubice Jiří Bolehovský.

Popřáli        členům        kvýročí        a

poděkovali    za   dosavadní   činnost
Starosta  obce   Pavel  Jirava  a  také
člen    SDH    vzpomněl    na    historii
sboru. A pak uŽ to začalo. . .

Vystoupení      mažoretek,      ukázka
techniky  a  také  netradiční  požámi'
útoky.  Všichni  si  s chutí  zazávodili.
A vyhráli  všichni.

Odpoledne     zahrála    dechovka     a
večer v kempu patřil skupině Relax.



Sportovní činnost
Celý      rok      se      mladí      hasiči
zapojovali    do    závodů    vokrese
Pardubice.  Z deseti  závodů  mladší
Žáci  obsadili  celkové 7.  místo z 26
zúčastněných                       družstev.
VKomárově    11.6.2022   jsme    se
zúčastnili  TFA-Železný  hasič,  kde
Matěj     Zitta     vkategorii     mladší
chlapec vybojoval druhé místo.
Nejlépe z děvčat se dařilo Adrianě
Danihelkové,    která    obsadila    7.
místo.   Vkategorii   Ženy   Monika
Nováková obsadila 4. místo.
V srpnu    si    družstvo    dospělých,
doplněné           mladšími           členy
vyzkoušelo     závody     hasičských
stříkaček v Mělicích. Odvezlo si 8.
místo.  Také zde  ukázku předvedla
naše DříDravka.

1.října  jsme   pro   mladé   hasiče   a
dorost  připravili  TFA,  soutěž  pro
Železné      hasiče      a      2.      ročník.
Zúčastnilo   se  ho   153   závodníků.
Nejlépe    se    znašich    dětí    dařilo
Lucii      Třasákové,      která     brala
bronz.    Dále    Kateřina    Cimflová
obsadila     4.     místo     a     Adriana
Danihelková      vkategorii       starší
dívky  obsadila  5.   místo.  Nejlepší
zchlapců    byl    Matěj    Zitta    s8.
místem.

Výjezdová jednotka
23.10.22  se  naši  členové  účastnili
cvičení  na  doplňování  policejního
bambi vaku na letišti v Kuněticích.
Zapojilo    se    5    členů    výjezdové

Volnočasová aktivita
Hasiči na vodě byli od  18. do 21.8.,

sjížděla se  Vltava z Vyššího  Brodu
do  Českého  Krumlova.  Počasí  nic
moc,  ale  všichni,  jak  dospělí,  tak
děti si to užili.
25.září   jsme    pro    děti    připravili

pohádkovou cestičku.

Počasí    přálo    a    cestička    kolem
hřiště     byla     plná     pohádkových

postaviček.       28.října      jsme       se
s Miroslavem                 Zámečníkem
zúčastnili      oslav      k50.       výročí
založení   Hry  Plamen   v ostřetíně.
Sešli        se       zde       pamětníci        a
zakladatelé    této    hry    pro    mladé
hasiče.   Letošní  rok  nás  ještě  čeká
3.12.  Čertovská   stezka   s nadílkou
u       čertovského       ohně,       spaní
vhasičámě,    pečení    pemíčků    a
Silvestr pro děti.
Jménem       výboru       SDH       chci

poděkovat       všem       za       dobrou
reprezentaci,   obci   za   podporu   a
všem   podporovatelům   za   pomoc
s činností.

M.Nováková ,Náměstek SDH Břehy

SPORT BŘEHY
V sobotu  5.11.2022  se  ve  Vrchlabí
konalo    MR    vmrtvém    tahu,    na
kterém bylo klubem nominováno

šest     našich     závodníků.     Kvelké
smůle   nás   vpřípravě,   ale   hlavně
těsně        před        vlastní        soutěží
pronásledovaly zdravotní problémy.
Díky    zranění     se    nemohli    MR
zúčastnit  dva  nadějní  lifteři.  Přesto
bylo      naše      účinkování      docela
úspěšné.   Ve   své   kategorii   obsadil
Pavel    Erban    a   Tomáš    Komárek
druhé  místo.   Při  velké  konkurenci
Ondra Kasal dosáhl na bednu třetím
místem.  Ester Cichá obsadila druhé
místo   a   vabsolutním   pořadí   Žen
masters  obsadila  třetí  místo.  Velký
dík  si  od nás  zaslouží  Petr  Kutner,
který       nás       všechny       vedl       a

připravoval     ke     všem     pokusům,
které    byly    100°/o    úspěšné.    Díky
tomu byl  asi po soutěži unavený ze
Všech nejvíc.                                           P.Ei.ban

HLUČNÉ ČINNOSTI
v NEDĚLI
Na     základě     upozomění     vícero
občanů   bych   rád   připomenul,   že
máme   v   obci   Obecně   závaznou
vyhlášku  regulující  hlučné  činnosti
č.    5/2022.    Bohužel   stává   se,   že
někdo  má  potřebu  v  neděli  večer
pořezat   10  metrů  dřeva ....  vyhláška
a|evrťkÁ."          Každý     je     povinen
zdržet   se   o   nedělích   a   ve   dnech
státních  svátků  a  ostatních  svátků
stanovených zákonem  v  době  od  6.
do   10.  ňodinv  a  v  době  od  17.  do
22.      hodiny      veškerých      činností
spojených   s    iižíváním   zařízenl   a

přísírojů  způsobujících  hluk,  např.
sekaček     ria     trávu,      cirhilárek,
mo{orových     pil     a     křovinořezů,
s[avebních      strojů,      apod."     Pro
udržení       dobrých       sousedských
vztahů   je    více    než    dobré    toto
ustanovení  vyhlášky  dodržovat  a  v
neděli   si   raději   dát   se   sousedem
kávu a poklábosit.                        P.Jirava

Břežaii  pí.ipravili:     Pavel  Jirava.  Jaiia  Kučei.ová
Břežan  -  nepravidelný  zpravodaj  občanů  obce  Břeh}'
avýrova.        E-mail  :   postaí@obecbrehy.cz
(  Nepi.ošlo jazykovou  úpi.avou  )
Adresa  i.edakce:  Bahi`íkova  8.  535  01   Bí.ehy.,  tel./fax:

:::o9,:[:o6Lskvč}'ih;:ídz!:.mEat`ór#.'aů:z3o7n::ť:|askkcŤé
nemusí b}''t totožné s názoi?  občanťi, jejichž příspěvk}
b}.ly  zveřejiiěii} .
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